
 

 
  

 
 
Ministeren 
 

 
Side     1/2 

19. december 2023 
 

Udlændinge- og  
Integrationsministeriet 
 

Indfødsret 
Slotsholmsgade 10 
1216 København K 

 
Tel. 6198 4000 
Mail uim@uim.dk 

Web www.uim.dk 
 
CVR-nr. 36977191 

 
Sags nr. 2023 - 18444  
Akt-id 2535966  

 
 

 

 
 

 

Udlændinge- og Integrationsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 28. november 2023 stillet følgende 

spørgsmål nr. 97 (Alm. del) efter ønske fra Peter Skaarup (DD) til udlændinge- og 

integrationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 97: 

 

Kan ministeren oplyse, om det er regeringens holdning, at Danmarks undertegnelse 

af bl.a. FN’s konvention om begrænsning af statsløshed og Statsborgerretskonven-

tion var »ærgerlig«. Der henvises til samrådet i Udlændinge- og Integrationsudval-

get afholdt den 21. november 2023, jf. UUI alm. del – samrådsspørgsmål B. 

 

Svar: 

 

1. Som det fremgår af regeringsgrundlaget, vil regeringen arbejde for at styrke det 

regelbaserede internationale samfund. Konventionerne er det bedste grundlag for 

at skabe en bedre verdensorden, hvor hvert enkelt individ og mindre lande også 

har rettigheder. Som et lille land har Danmark en selvstændig national interesse i, 

at det regelbaserede internationale samfund fungerer. Regeringen står derfor ved 

de internationale forpligtelser, som Danmark har påtaget sig, herunder de forplig-

telser, der følger af FN’s konvention om begrænsning af statsløshed (statsløsekon-

ventionen) og Europarådets konvention af 6. november 1997 om statsborgerret 

(statsborgerretskonventionen). 

 

Det ændrer dog ikke på, at der findes uhensigtsmæssigheder ved dele af de inter-

nationale konventioner og fortolkningen af dem. Vi skal derfor være klar til at ud-

fordre og afsøge de rammer, som konventionerne sætter op, således at deres ne-

gative bivirkninger minimeres. 

 

2. For så vidt angår det samråd, der henvises til i spørgsmålet, redegjorde jeg i den 

forbindelse for bl.a., at jeg ærgrer mig over, at man tidligere med udlændingepoli-

tikken har være alt for åben og taget imod for mange mennesker uden at tænke 

over, hvordan det forandrede vores samfund.  

 

Vi er heldigvis blevet klogere siden. Derfor er jeg også glad for, at skiftende regerin-

ger løbende har strammet reglerne, og at vi i dag har en stram, ansvarlig og konse-

kvent udlændingepolitik.  

Offentligt
UUI Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 126
Udlændinge- og Integrationsudvalget 2023-24



 

 
  

 

 
Side     2/2 

 
 

 

Kaare Dybvad Bek  

/ 

 

 

Christine V. Johansen 

 


